

Title (en)

Apparatus for dissolving solid bulk material in a liquid.

Title (de)

Vorrichtung zum Lösen von Feststoff-Schüttgut in einer Flüssigkeit.

Title (fr)

Dispositif pour la dissolution de matières solides en vrac dans un liquide.

Publication

**EP 0486933 A2 19920527 (DE)**

Application

**EP 91119336 A 19911113**

Priority

CH 366690 A 19901119

Abstract (en)

In enlarge dissolvers, for example, the sugar and sugar dust (2) carried by the transfer air is to be bound as intensively and hence as rapidly as possible by the liquid (23). It should be possible to work without a cyclone separator and without filters. For this purpose, the solid bulk material to be dissolved, for example sugar, is fed directly to the outlet region (11) of the circulation line (6, 6', 6") of the circulating liquid before the latter strikes the impingement plate (5). The solid bulk material, for example sugar, is, with highly turbulent flow of the liquid, intensively mixed with the latter in the outlet section (11), and is partially dissolved, and the stream issuing from an outlet nozzle (4) of the outlet section (11) strikes the impingement plate (5). The transfer air is split by the latter into a multiplicity of small air bubbles which, rising slowly in the liquid (23), permit rapid binding of the sugar dust to the liquid. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei Grosslösern soll z.B. der von der Förderluft getragene Zucker und Zuckerstaub (2) möglichst intensiv und damit schnell von der Flüssigkeit (23) gebunden werden. Es soll ohne Zyklonabscheider und ohne Filter gearbeitet werden können. Hierzu wird das zu lösende Feststoff-Schüttgut, z.B. Zucker, direkt dem Austrittsbereich (11) der Zirkulierleitung (6,6',6") der zirkulierenden Flüssigkeit vor deren Auftreffen auf dem Prallteller (5) zugeführt. Das Feststoff-Schüttgut, z.B. Zucker, wird im Austrittsabschnitt (11) bei hoher turbulenter Strömung der Flüssigkeit intensiv mit dieser vermischt, geht teilweise in Lösung über und der aus einer Austrittsdüse (4) des Austrittsabschnitts (11) austretende Strom trifft auf den Prallteller (5) auf. Von diesem wird die Förderluft in viele kleine Luftblaschen verteilt, die beim langsamen Aufsteigen in der Flüssigkeit (23) ein schnelles Binden des Zuckerstaubes mit der Flüssigkeit erlauben. <IMAGE>

IPC 1-7

**B01F 1/00**

IPC 8 full level

**B01F 33/40** (2022.01)

CPC (source: EP)

**B01F 21/20** (2022.01); **B01F 25/25** (2022.01); **B01F 25/53** (2022.01); **B01F 33/404** (2022.01)

Cited by

EP2594331A1; EP0799573A1; US8876363B2; WO2017050639A1; US10654008B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE DE DK ES FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0486933 A2 19920527**; **EP 0486933 A3 19920603**; **EP 0486933 B1 19950315**; AT E119804 T1 19950415; CH 682460 A5 19930930;  
DE 59104957 D1 19950420

DOCDB simple family (application)

**EP 91119336 A 19911113**; AT 91119336 T 19911113; CH 366690 A 19901119; DE 59104957 T 19911113